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Møteprotokoll

Fellesnemnd Orkland

Dato: 05.09.2019 kl. 12:00
Sted: Orkdal Rådhus
Arkivsak: 19/02430

Følgende representanter møtte: Parti:
Are Hilstad
Oddvar Indergård
Knut Even Wormdal
Oddbjørn Bang
Torstein Larsen
Lavrans Skuterud
Marit Mjøen
Marie Richter
Jørgen Indergård
Eva Solstad
Finn Martin Hoff
Trude Cathrine Tevik Gulbrandsen
Berit Westrum Johansen
Hans Bernhard Meland
Arild Røland
Beate Bonvik
Elisabet Selås
Ola Bjørkøy
Vibeke Mehlum
Linda Ysland Ingstad
Helge Johan Ringli
John Lernes
Nina Astrid Mjör
Toril Snildal
Harald Garberg

Følgende representanter med forfall: Parti: Varamedlem som møtte: Parti:
Olaug Muan Stig Kalstad
Anders Johan Krokstad Ingen vara

Dessuten møtte:
Ingvill Kvernmo Prosjektleder
Ingeborg Wolden Sekretær
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Marit Risvaag  Jurist 
Svein Henry Berdal Økonomisjef Orkland 
Odd Lykkja Orkla Landbruk 
Leif Harald Bremnes Brannsjef 
Kristin Gjersvoll Wangen Kommunalsjef 
  
 
Medlemmene har mottatt skriftlig innkalling på epost datert 30.08.2019. Møtet er 
kunngjort på kommunenes hjemmesider. 
 
Ingen merknader til innkalling og sakliste. 
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Til å undertegne protokollen sammen med leder ble Knut Even Wormdal og Beate 
Bonvik valgt. 
 
I møtet: 
Torstein Larsen permisjon før sak 32/19  kl. 14:50. 
 
Ny Sak 34/19 
Fellesnemnda vedtok enstemmig behandling av uttalelse vedr. tilskudd til 
Thamshavnbanen 
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Orienteringssaker 

Saknr Arkivsak Tittel 
12/19  Prosjektstatus v/prosjektleder Ingvill Kvernmo 
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Politiske saker 

30/19 Delegeringsreglement Orkland 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Arbeidsutvalg Orkland 29.08.2019 28/19 
2 Fellesnemnd Orkland 05.09.2019 30/19 
 
 
Prosjektleders innstilling: 

 
Fellesnemnda gir sin tilslutning til vedlagte delegeringsreglement for Orkland og 
innstiller kommunestyret om å fatte endelig vedtak om godkjenning av vedlagte 
delegeringsreglement.  
 
Tilråding i Arbeidsutvalg Orkland 29.08.2019. 
Fellesnemnda gir sin tilslutning til vedlagte delegeringsreglement for Orkland og 
innstiller kommunestyret om å fatte endelig vedtak om godkjenning av vedlagte 
delegeringsreglement.  
 
 
Behandling i Fellesnemnd Orkland 05.09.2019: 
 
 
Votering 
Arbeidsutvalgets innstilling – enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
 
Fellesnemnda gir sin tilslutning til vedlagte delegeringsreglement for Orkland og 
innstiller kommunestyret om å fatte endelig vedtak om godkjenning av vedlagte 
delegeringsreglement.  
 
[Lagre]  
 
 
31/19 Høring - Nasjonal ramme for vindkraft 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Arbeidsutvalg Orkland 29.08.2019 29/19 
2 Fellesnemnd Orkland 05.09.2019 31/19 
3 Fellesnemnd Orkland   
 
 
Prosjektleders innstilling: 
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1. Orkland er opptatt av å ta vare på reindriftsinteresser og dermed sørsamisk kultur og 
næringsgrunnlag. Vinterbeiter er en begrensende faktor for reindrifta i Trollheimen, og så 
godt som alt av distriktets vinterbeiter ligger innenfor det utpekte området Indre Sør-
Trøndelag.  
 

2. En eventuell utvidelse av området Indre Sør-Trøndelag vestover frarådes på det sterkeste på 
grunn av store reindrifts- og friluftsinteresser rundt Resfjellet og randsonen til Trollheimen 
landskapsvernområde. 

 
3. Det er tatt lite hensyn til viktige friluftsinteresser, inkludert jakt, fiske og naturbasert reiseliv. 

Orkland vil særlig peke på Søvasskjølen – Omnsfjellet, Ilfjellet, Grefstofjellet og Losvåttån 
som svært viktige friluftsområder innen utredningsområdene. I et klima- og 
folkehelseperspektiv er det viktig å ha relativt uberørte naturområder innen kort 
reiseavstand for alle innbyggerne i den nye kommunen 

 
4. Av miljømessige forhold vil Orkland særlig påpeke at et stort antall traner bruker områdene 

utpekt ved Ilfjellet til daglige trekk på høsten når de samles i Meldal. Daglige trekk i områder 
med vindkraftverk vil kunne påvirke tranebestanden regionalt eller nasjonalt. 
 

5. Klimaregnskap ved utbygging som påvirker myr og våtmarker er for dårlig belyst i rammen. I 
våre myrrike områder må en vite at en eventuell utbygging gir en klimagevinst, og NVE 
oppfordres til å legge langt større vekt på dette ved utpeking av områder for framtidig 
vindkraft. 

 
6. Orkland har allerede tatt et betydelig ansvar for utbygging av vindkraft på land, med 

Geitfjellet under utbygging og Remmafjellet som konsesjonsgitt anlegg. 

 
7. For å nå målene i Parisavtalen om reduserte klimagassutspill oppfordrer Orkland om at det 

framover, til fordel for vindkraft på land, satses langt hardere på: 
 

a. En planmessig utbygging av havbasert vindkraft.  
b. Oppgradering av eksisterende vannkraft. 
c. Økt energieffektivisering. 
d. Desentralisert solenergi hvor takflater på boliger, driftsbygninger, næringsbygg og 

offentlige bygg benyttes til energiproduksjon.  
e. Økt satsing på bioenergi, og da spesielt biogass fra husdyrgjødsel og fiskeoppdrett. 

 
8. For nærmere utdyping vises til saksframlegg.  

 
Tilråding i Arbeidsutvalg 29.08.2019 
 

1. Orkland er opptatt av å ta vare på reindriftsinteresser og dermed sørsamisk kultur og 
næringsgrunnlag. Vinterbeiter er en begrensende faktor for reindrifta i Trollheimen, og så 
godt som alt av distriktets vinterbeiter ligger innenfor det utpekte området Indre Sør-
Trøndelag.  
 

2. En eventuell utvidelse av området Indre Sør-Trøndelag vestover frarådes på det sterkeste på 
grunn av store reindrifts- og friluftsinteresser rundt Resfjellet og randsonen til Trollheimen 
landskapsvernområde. 
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3. Det er tatt lite hensyn til viktige friluftsinteresser, inkludert jakt, fiske og naturbasert reiseliv. 
Orkland vil særlig peke på Søvasskjølen – Omnfjellet, Ilfjellet, Grefstofjellet og Losvåttån som 
svært viktige friluftsområder innen utredningsområdene. I et klima- og folkehelseperspektiv 
er det viktig å ha relativt uberørte naturområder innen kort reiseavstand for alle innbyggerne 
i den nye kommunen 

 
4. Av miljømessige forhold vil Orkland særlig påpeke at et stort antall traner bruker områdene 

utpekt ved Ilfjellet til daglige trekk på høsten når de samles i Meldal. Daglige trekk i områder 
med vindkraftverk vil kunne påvirke tranebestanden regionalt eller nasjonalt. 
 

5. Klimaregnskap ved utbygging som påvirker myr og våtmarker er for dårlig belyst i rammen. I 
våre myrrike områder må en vite at en eventuell utbygging gir en klimagevinst, og NVE 
oppfordres til å legge langt større vekt på dette ved utpeking av områder for framtidig 
vindkraft. 

 
6. Orkland har allerede tatt et betydelig ansvar for utbygging av vindkraft på land, med 

Geitfjellet under utbygging og Remmafjellet som konsesjonsgitt anlegg. Det vises for øvrig til 
kommunenes negative høringsuttalelser til konsesjonssøknaden om utbygging av 
Svarthammeren. 

 
7. For å nå målene i Parisavtalen om reduserte klimagassutspill oppfordrer Orkland om at det 

framover, til fordel for vindkraft på land, satses langt hardere på: 
 

a. En planmessig utbygging av flytende havbasert vindkraft.  
b. Oppgradering av eksisterende vannkraft og linjenett. 
c. Økt energieffektivisering. 
d. Desentralisert solenergi hvor takflater på boliger, driftsbygninger, næringsbygg og 

offentlige bygg benyttes til energiproduksjon.  
e. Økt satsing på bioenergi, og da spesielt biogass fra husdyrgjødsel, fiskeoppdrett og 

matavfall. 
 

8. For nærmere utdyping vises til saksframlegg.  

 
 
 
 
Behandling i Fellesnemnd Orkland 05.09.2019: 
Prosjektleder Ingvill Kvernmo fratrådte som inhabil. 
 
Lavrans Skuterud V og Finn Hoff AP fremmet følgende forslag: 
 
Tillegg og endringer til vedtak i AU Orkland 29.aug.: 
Punkt 3. ....Orkland vil peke på Søvasskjølen, Omnfjellet, Ilfjellet, Grefstofjellet, 
Losvåttån og fjellområder i Snillfjord og Orkdal som svært viktige friluftsområder 
innen utredningsområdene. 
 
Punkt 4. I tillegg: I Snillfjord har vi et viktig hekkeområde for hubro, og det hekker 
både konge- og havørn i Orkdal og Snillfjord. 
 
Alternativt punkt 6:  
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Orkland har allerede tatt et betydelig ansvar for utbygging av vindkraft på land, med 
Geitfjellet under utbygging. Orkland fellesnemnd benytter anledningen til å be 
Statkraft Vind Utvikling DA skrinlegge utbyggingsplanene for Remmafjellet 
vindkraftverk. Nasjonal ramme for vindkraft oppsummerer ny kunnskap som ikke var 
tilgjengelig den gangen konsesjonen for Remmafjellet ble gitt:  
 
i) Den store endringen i turbinstørrelse som har skjedd vil med stor sannsynlighet gi 
negative konsekvenser for hubro og andre truede arter i området Agdenes/Snillfjord 
ii) Større turbiner gjør også i seg selv at hele utbyggingen blir et større naturinngrep 
iii) Så lenge det ikke er estimert karbonutslipp i forbindelse med ødeleggelser av myr, 
er det usikkert hvor positivt klimaregnskapet for utbyggingen vil bli.  
Det vises også til kommunenes negative høringsuttalelser til konsesjonssøknaden 
om utbygging på Svarthammaren. 
 
 
Forslag fra Trude Cathrine Tevik Gulbrandsen AP 
Endret Punkt 6.  
Sett punktum etter utbygging. ( Remmafjellet osv skal bort). Sett inn: Det vises forøvrig til 
kommunenes negative høringsuttalelser til konsesjonssønaden om utbygging på 
Svarthammeren. 
 
 
Votering 
Arbeidsutvalgets tilråding pkt. 3 – 0 stemmer 
F. Hoff AP og L. Skuteruds V Tilleggsforslag Pkt. 3 – enstemmig vedtatt. 

 
Arbeidsutvalgets tilråding pkt. 4 -  2 stemmer og falt . 
F. Hoff AP og L. Skuteruds V Tilleggsforslag Pkt 4.- 24 stemmer og vedtatt. 

 
Avstemming pkt. 6 
 
Det ble først stemt over F. Hoff AP og L. Skuteruds V endringsforslag pkt 6.-  9 stemmer og falt. 

 
Alternativ votering pkt 6: 
T.Gulbrandsen AP endringsforslag pkt. 6 – 24 stemmer og vedtatt. 
Arbeidsutvalgets tilråding pkt. 6 – 2 stemmer og falt. 

 
Arbeidsutvalgets tilråding med vedtatte endringer – 25 stemmer og vedtatt. 
Mot 1 stemme. 
 
Vedtak  
 
 

1. Orkland er opptatt av å ta vare på reindriftsinteresser og dermed sørsamisk kultur og 
næringsgrunnlag. Vinterbeiter er en begrensende faktor for reindrifta i Trollheimen, og så 
godt som alt av distriktets vinterbeiter ligger innenfor det utpekte området Indre Sør-
Trøndelag.  
 

2. En eventuell utvidelse av området Indre Sør-Trøndelag vestover frarådes på det sterkeste på 
grunn av store reindrifts- og friluftsinteresser rundt Resfjellet og randsonen til Trollheimen 
landskapsvernområde. 
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3. Det er tatt lite hensyn til viktige friluftsinteresser, inkludert jakt, fiske og naturbasert reiseliv. 

Orkland vil særlig peke på Søvasskjølen – Omnfjellet, Ilfjellet, Grefstofjellet, Losvåttån og 
fjellområdene i Snillfjord og Orkdal som svært viktige friluftsområder innen 
utredningsområdene. I et klima- og folkehelseperspektiv er det viktig å ha relativt uberørte 
naturområder innen kort reiseavstand for alle innbyggerne i den nye kommunen 

 
4. Av miljømessige forhold vil Orkland særlig påpeke at et stort antall traner bruker områdene 

utpekt ved Ilfjellet til daglige trekk på høsten når de samles i Meldal. Daglige trekk i områder 
med vindkraftverk vil kunne påvirke tranebestanden regionalt eller nasjonalt. I Snillfjord har 
vi viktige hekkeområder for hubro, og det hekker både konge- og havørn i Orkdal og 
Snillfjord. 
 

5. Klimaregnskap ved utbygging som påvirker myr og våtmarker er for dårlig belyst i rammen. I 
våre myrrike områder må en vite at en eventuell utbygging gir en klimagevinst, og NVE 
oppfordres til å legge langt større vekt på dette ved utpeking av områder for framtidig 
vindkraft. 

 

6. Orkland har allerede tatt et betydelig ansvar for utbygging av vindkraft på land, med 
Geitfjellet under utbygging. Det vises for øvrig til kommunenes negative høringsuttalelser i 
konsesjonssøknaden om utbygging på Svarthammeren. 

 
7. For å nå målene i Parisavtalen om reduserte klimagassutspill oppfordrer Orkland om at det 

framover, til fordel for vindkraft på land, satses langt hardere på: 
 

a. En planmessig utbygging av havbasert vindkraft.  
b. Oppgradering av eksisterende vannkraft og linjenett. 
c. Økt energieffektivisering. 
d. Desentralisert solenergi hvor takflater på boliger, driftsbygninger, næringsbygg og 

offentlige bygg benyttes til energiproduksjon.  
e. Økt satsing på bioenergi, og da spesielt biogass fra husdyrgjødsel, fiskeoppdrett og 

matavfall. 
 

8. For nærmere utdyping vises til saksframlegg.  

 
[Lagre]  
 
 
32/19 Helseplattformen - oppdatering og veien videre 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Arbeidsutvalg Orkland 29.08.2019 30/19 
2 Fellesnemnd Orkland 05.09.2019 32/19 
 
Tilråding i Arbeidsutvalg Orkland 29.08.2019 
1. 
Fellesnemnda for Orkland er fortsatt interessert i å inngå endelig samarbeidsavtale med 
Helseplattformen AS fra det tidspunkt vår kommune skal innfases. 
 
2. 
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I forbindelse med rådmannens budsjettforslag for kommende periode legges det inn 5,4 mill 
som tilsvarer estimert kostnad i økonomiplanen fra 2021, med et mindre beløp allerede i 
2020 knyttet til prosjektering og oppstart. 
 
3. 
Saken legges fram til endelig behandling i kommunestyrer, sannsynligvis fjerde 
kvartal 2020. 
 
 
 
Behandling i Fellesnemnd Orkland 05.09.2019: 
 
 
Votering 
Fellesnemndas tilråding – enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
 
1. 
Fellesnemnda for Orkland er fortsatt interessert i å inngå endelig samarbeidsavtale med 
Helseplattformen AS fra det tidspunkt vår kommune skal innfases. 
 
2. 
I forbindelse med rådmannens budsjettforslag for kommende periode legges det inn 5,4 mill 
som tilsvarer estimert kostnad i økonomiplanen fra 2021, med et mindre beløp allerede i 
2020 knyttet til prosjektering og oppstart. 
 
3. 
Saken legges fram til endelig behandling i kommunestyrer, sannsynligvis fjerde 
kvartal 2020. 
[Lagre]  
 
 
33/19 Ny forskrift om feie- og tilsynsgebyr 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Arbeidsutvalg Orkland 29.08.2019 31/19 
2 Fellesnemnd Orkland 05.09.2019 33/19 
 
 
Tilråding I Arbeidsutvalg 29.08.2019: 
 
Arbeidsutvalget vedtar at forskrift om feie- og tilsynsgebyr legges ut til høring med høringsfrist 
01.10.2019. 
Kommunestyret vedtar at forskrift om feie- og tilsynsgebyr gjøres gjeldende fra 01.01.2020 
 
 
 
Behandling i Fellesnemnd Orkland 05.09.2019: 
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Votering 
Arbeidsutvalgets tilråding – enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
 
Arbeidsutvalget vedtar at forskrift om feie- og tilsynsgebyr legges ut til høring med høringsfrist 
01.10.2019. 
Kommunestyret vedtar at forskrift om feie- og tilsynsgebyr gjøres gjeldende fra 01.01.2020 
 
[Lagre]  
 
 
34/19 Uttalelse - tilskudd til private jernbaner og museumsbaner 
 
Behandlet av Møtedato Saknr 
1 Fellesnemnd Orkland 05.09.2019 34/19 
 
 
 
 
 
 
Behandling i Fellesnemnd Orkland 05.09.2019: 
Saken ble opprettet i møtet. 
 
Votering 
Uttalelsen ble enstemmig vedtatt. 
 
Vedtak  
Uttalelse: 
 
Fellesnemnda i nye Orkland kommune er kjent med at Bane NOR utreder muligheter 
for at tilskudd til private jernbaner og museumsbaner skal tas bort. 
 
Thamshavnbanen er  en av de berørte jernbanestrekninger. Thamshavnbanen er en 
del av Orkla Industrimuseum som igjen er en del av Museene i Trøndelag(M IST). 
 
Thamshavnbanem er en svært viktig del av Orkla Industrimuseum, og den viktigste 
attraksjonen til museet for å trekke besøkende til museet. 
 
Museet står foran en stor utbygging av nytt bygg der baneverkstedet skal integreres i  
bygget for å synliggjøre jernbanedriften på en best mulig måte. 
 
Tilskuddet fra Bane NOR er helt avgjørende for å drifte selve jernbanen. Uten drift av 
selve banen vil mye av funksjonen i det nye bygget bli redusert. 
 
Et bortfall av tilskudd fra Bane NOR vil få dramatiske konsekvenser for drifta av 
museet, da antall besøkende vil bli betydelig redusert og antall ansatte må 
reduseres. I verste fall kan en risikere at drifta av hele museet må opphøre 
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Fellesnemnda ber på det sterkeste at Bane NOR sitt tilskudd opprettholdes og 
videreføres. 
[Lagre]  
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